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ORGANIZAČNÍ STRUKTURA

Organizace Czech Deaf Youth, z. s., (dále jen „CDY“) je registrována od 1.
března 2010, zapsána jako spolek od 1. ledna 2014. Výkonným orgánem je
Výbor, který je složen ze sedmi členů: předsedy, místopředsedy, hospodáře,
dvou členů výboru a dvou poradních členů. Kontrolním orgánem je Revizní
komise, která se skládá ze tří členů. Výbor a Revizní komise jsou voleni na
dvouleté období. 

 
 

ZÁKLADNÍ ÚDAJE
 

Název organizace                                   Czech Deaf Youth, z.s.
Právní forma                                           zapsaný spolek
IČO                                                           22814582
Sídlo organizace                                     Dlouhá třída 729/37, 110 00, Praha 1
Bankovní spojení                                    2400169269/2010
E-mail                                                      czech.cdy@gmail.com
Web                                                         www.czechdeafyouth.cz
Facebooková stránka                            www.facebook.com/CzechDeafYouth
Instagram                                                @Czechdeafyouth

 
 

2
 

http://www.czechdeafyouth.cz/
http://www.facebook.com/CzechDeafYouth


SLOŽENÍ VÝBORU A REVIZNÍ KOMISE 
V ROCE 2021

Předsedkyně: Veronika Skohoutilová 
Místopředseda: Iveta Kubišová / Michael Veselý 
Hospodář: Jana Ratajská 
Členové Výboru: Michaela Belicová, Michael Veselý / Iveta Kubišová 
Poradní členové: Vendulka Šírová, Zdeňka Šlamborová 
Revizní komise: René Ratajský, Lucie Horváthová, 
Pavel Kratzmann / Jan Šimůnek

Na začátku roku pokračovalo CDY ve stejném složení jako v 2020, během roku
však všem členům Výboru a Revizní komise skončilo dvouleté funkční období, a  
proto se na Valné hromadě dne 1. 8. 2021 konaly volby do nového Výboru a
Revizní komise. Jelikož se nikdo nový nepřihlásil, stávající členové orgánů
kandidovali na znovuzvolení do Výboru/Revizní komise. Všichni byli zvoleni, jen
místo Pavla Kratzmanna, který se rozhodl do Revizní komise znovu
nekandidovat, byl zvolen bývalý člen orgánu Jan Šimůnek, který se o funkci
Revizní komise ucházel, všechny pozice byly tedy obsazeny. Místopředsedou
místo původní místopředsedkyně Ivety Kubišové byl po dohodě zvolen Michael
Veselý.
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ČLENSTVÍ VE SDRUŽENÍ
 

Členy CDY se mohou stát osoby se sluchovým postižením ve věku od 18 do 35
let a osoby se sluchovým postižením mladší 18 let pouze se souhlasem
zákonného zástupce. V roce 2021 jsme vybírali členské příspěvky ve výši 300
Kč. 

 
ČINNOST VÝBORU CDY 

V roce 2021 se členové orgánu scházeli buď online, nebo fyzicky na schůzích. V
roce 2021 se pořídilo celkem 7 zápisů ze schůzek (4× online, 3× osobně v
Praze). Revizní komisi bylo umožněno účastnit se schůzí Výboru, na většině
schůzí byl přítomen alespoň jeden zástupce z Revizní komise. Ostatní
záležitosti řešil Výbor prostřednictvím e-mailů a dalších komunikačních
prostředků. Valná hromada spolku se uskutečnila 1. 8. 2021 v prostorách
České unie neslyšících v Praze. Jako vždy jsme udržovali spolupráci s
organizacemi EUDY, WFDYS a ASNEP, jejichž jsme členy. Jak je zřejmé,
dopady covidové krize byly globální, mezinárodní kempy proto musely být buď
zrušeny, nebo přesunuty na rok 2022. Valná hromada EUDY se přesunula do
online prostředí. Dále jsme udržovali spolupráci s Českou unií neslyšících, z. ú.,
ve které máme vlastní prostory (skříňka CDY, pronájem prostoru). Na rok 2022
jsme získali dotaci od Úřadu Vlády, umožnilo nám to úhradu povinných
nákladů, jako jsou například webhosting, licence za účetnictví, zaplacení
členských příspěvků mezinárodním organizacím EUDY a WFDYS a podobně. 

ČINNOST CDY V ČR 

Kromě Valné hromady CDY jsme měli v roce 2021 celkem 16 aktivit, tzn. že
jsme je připravovali buď sami, nebo jsme spolupracovali s jinou organizaci,
nebo jsme se účastnili akce v jiné organizaci, nebo na ní vypomáhali.
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Losování o diář 
+ novoroční překvapení pro členy CDY

1. 1. 2021

Na začátku roku jsme zorganizovali losování o ceny. V živém vysílání na
Facebooku se losovalo o diář od Čáromatu pro účastníky, kteří zakoupili losy.
Celkem bylo 44 losů a výherce mohl být pouze jeden, losování vedla Vendulka
Šírová. Ve druhém losování pak Iveta Kubišová pomocí losovacího kola
losovala jméno jednoho z dosavadních členů. Výherce získal členství na rok
2021 zdarma.
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Instagram Takeover
březen-duben

Instagram Takeover, jehož název byl inspirovaný organizací EUDY, která tento
projekt rozjela jako první, probíhal téměř měsíc, konkrétně od 17. března do
4. dubna 2022. O co se vlastně jednalo? Instagram Takeover je v podstatě
sdílení střípků z činností, které člověk během jednoho dne dělá. A tak tedy
členové Výboru CDY sdíleli svůj 24hodinový příběh na Instagramu o tom, jak
prožili svůj den. Postupně se vystřídali všichni tito členové: Vendulka Šírová,
Michaela Belicová, Michael Veselý, Jana Rajatská, Zdeňka Šlamborová,
Veronika Skohoutilová a nakonec Iveta Kubišová. Videa sledující nejen
pobavila, ale také jim umožnila nakouknout pod pokličku každodenního života
těchto mladých lidí. Byla též možnost pokládat různé zajímavé dotazy a tím
členy Výboru ještě blíže poznat. 

 
 
 
 
 
 



Výroba umělé gumy (umělý sliz)
Dne 9. 4. 2021 

Kde: Online (Zoom) 

Vendulka Šírová, poradní členka CDY, zorganizovala 9. dubna online akci pro
děti s tématem výroby umělé gumy (umělého slizu). Akce se zúčastnilo 6 dětí
do 17 let. Setkání proběhlo skrze online platformu ZOOM. S nápadem
vytvoření této akce nejprve přišla Lucie Horváthová, Vendulka Šírová pak
danou akci zorganizovala.

Akce se uskutečnila v 19 hod. CDY předem poslalo přihlášeným dětem e-mail
s informacemi, jaké pomůcky si mají na online akci připravit. Děti se na akci
těšily a byly hodně zvědavé na to, jakými postupy si budou moct umělý sliz
vyrobit.

 
 
 
 
 
 

Vendulka nejprve dětem předala instrukce, jak mají postupovat, a poté děti
napodobovaly samotný postup. Vendulka dala do malé misky tekuté lepidlo
Herkules, přidala trochu tekutého mýdla a vše smíchala. Vzniklou hmotu
obarvila barvivem a poté postupně po troškách za stálého míchání přidávala
jedlou sodu. Dále bylo nutné vzniklou hmotu zpracovat také rukama. Aby
hmota déle vydržela a nezačala vysychat, přidala se do ní trocha krému či
tělového mléka. Děti postupovaly přesně podle pokynů a všem se výsledná
hmota povedla. Dětem se to moc líbilo a bavilo je to. Vendulka se akce z
počátku trochu obávala, protože se jednalo o její první online setkání s dětmi a
nebyla si jistá, zda to děti bude bavit. Nakonec však měla Vendulka z akce
krásný pocit, protože se všechno náramně povedlo.
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Yeschef ovocný jogurt
25. 4. 2021

CDY ve spolupráci s YesChef uspořádali online akci na téma ovocné jogurty.
Akce se konala mezi 19:00 a 20:00. V rámci této hodiny se konala přednáška
na téma jogurt, následovala ukázka 3 jogurtů ozdobených různými druhy
ovoce a ořechů a ve zbývajícím čase mohli neslyšící účastníci klást otázky. Vše
probíhalo v uzavřené skupině na Facebooku v rámci živého vysílání. 

Hurá do Brazílie
14. 4. 2021

V dubnu 2021 se uskutečnil přednáškový týden CDY, v rámci kterého jsme
mohli zhlédnout krátký 17minutový film. Autorkou snímku byla
místopředsedkyně Iveta Kubišová, která v roce 2019 strávila dva měsíce v
Brazílii. Její příběh byl plný napětí i vtipných momentů. 

Odkaz: https://fb.watch/gHohf5FMvm

https://fb.watch/gHohf5FMvm


Přednáška o výměnném pobytu v Jižní Koreji
23. 4. 2021

23. 4. 2021 se konala hodinová přednáška Zdeňky Šlamborové, poradní
členky výboru, na téma výměnného pobytu v Jižní Koreji. Přednášku
probíhající na platformě Zoom moderovala Anna Pangrácová. Počáteční obavy
ze špatného wifi připojení a funkčnosti Zoomu byly zbytečné, a tak se s námi
mohla Zdeňka podělila o ty nejdůležitější a nejzajímavější zkušenosti z
výměnného pobytu. Dostat se do Jižní Koreji nebylo pro neslyšící studentku
vůbec jednoduché, ale nakonec se jí to na šestý pokus přeci jen podařilo a
mohla odcestovat pod záštitou Karlovy univerzity. Jaké to pro ni bylo a co
všechno zažila, jsme se mohli na přednášce dozvědět. 

Nejprve nám Zdeňka ukázala mapu areálu korejské univerzity Sogang, kde
studovala. Popsala také okolí univerzity a další místa jako například
studentské koleje, nonstop otevřený obchod, různé restaurace, kavárny,
papírnictví a knihkupectví. Vyprávěla vtipné příběhy o tom, jak se často
nedopatřením dostala až do těch pater koleje, kam směli pouze muži, nebo o
tom, jak dostala trestné body za noční vycházky bez předchozího oznámení
(volné vycházky byly pouze v pátek a sobotu). Zdeňka si pobyt často
zpříjemnila i tím, že navštěvovala tamní sportovní hřiště a pozorovala mladé
muže při hraní fotbalu či košíkové. 
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Mimo jiné jsme měli možnost dozvědět se něco o vzdělávacím systému v
Koreji a jeho odlišnostech od toho českého. Zajímavý byl také fakt, že v Koreji
kladou veliký důraz na třídění odpadu, venkovních košů je však nedostatek.
Další zajímavostí byly kamery, které jsou nejen v ulicích po celém hlavním
městě, ale také ve většině budov. Lidé se tedy nemusí bát nechat své cenné
věci třeba na stole v kavárně, když si potřebují někam odskočit. Na rozdíl od
České republiky jsou v Jižní Koreji veřejná WC modernější a zcela zdarma. 

Po přednášce byl prostor na nejrůznější dotazy. Posluchači se dozvěděli třeba
to, že je možné nosit pyžamo na ulici, že mladí Korejci a Korejky mají rádi
make-up, dotykové mobily nebo plastické operace a že bylo nutné dodržovat
všechna pravidla studentských kolejí, za jejichž porušení hrozily člověku
trestné body. Přednáška se vydařila a spokojení účastníci odcházeli se
spoustou nových informací. 
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Frontrunners – panelová diskuse
27. 4. 2021

V úterý 27. 4. 2021 probíhala od 19 hod. na platformě Zoom online panelová
diskuse. Tématem byl mezinárodní program Frontrunners (dále FR) pro neslyšící
v Dánsku, kterého se zúčastnili předsedkyně Veronika Skohoutilová (FR12),
Lenka Sagulová (FR13) a bývalý člen výboru Jan Šimůnek (FR15). Celou diskusi
moderovala bývalá předsedkyně CDY Anna Pangrácová, o technické zázemí se
postarala hospodářka Jana Ratajská. 

Na úvod se každý z diváků představil a uvedl, co ho k účasti vedlo. Následovala
krátká přednáška o tom, jak to vypadá v Castberggårdu, kde FR sídlí; současně
Jan stručně představil program a studium FR. Poté každý z účastníků programu
FR sdílel své mnohdy odlišné zkušenosti ze studia. 

Posledním bodem programu byla panelová diskuse, při které diváci obdrželi
mnoho užitečných informací a rad, například jak se mohou do programu
přihlásit, jaká je jeho cena, kde se dá žádat o finanční podporu a co je při studiu
čeká. I když se diskuse kvůli množství dotazů protáhla až do půl desáté, proběhlo
vše v příjemném duchu. 
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Valná hromada a volby CDY
1.  8.  2021

Dne 1. 8. 2021 se v Praze v prostorách České unie neslyšících konala valná
hromada pro členy CDY. Setkání zahájila předsedkyně Veronika Skohoutilová a
seznámila účastníky s programem Valné hromady 2021. Poté proběhlo
představení samotné organizace CDY, její struktury a cílů a také seznámení se s
podmínkami členství v jiných organizacích jako jsou EUDY, WFDYS a ASNEP, z.
s. Jelikož skončilo dvouleté funkční období, následovalo hlasování o nových
členech výboru a revizní komise. Do výboru kandidovali tytéž osoby, do revizní
komise kandidoval Jan Šimůnek namísto Pavla Kratzmanna. Všichni kandidáti
byli úspěšně zvoleni. Po přestávce následovalo ohlédnutí se za rokem 2020.
Četly se výroční, revizní a hospodářské zprávy, prohlížely se staré fotografie a
videa. Pro zpříjemnění setkání připravil YesChef malé občerstvení. Zasedání bylo
ukončeno zhlédnutím úvodního videa od Deaf Friendly. 
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Návštěva neslyšícího Dána v Praze 
5. 8. 2021

Přes Facebook CDY nás kontaktoval jeden neslyšící muž z Dánska s prosbou
o doprovod po Praze s komentovanou prohlídkou pražských památek.
Michaela Belicová a Michael Veselý se s mužem spojili skrze videohovor a
domluvili se s ním na detailech. Plánované prohlídky se Michael nakonec
účastnit nemohl, a tak za něj zaskočila Vendulka Šírová. Michaela připravila
mapu Prahy s plánovanou trasou a společně se sešli s Dánem na Národní
třídě ve tři hodiny odpoledne. Obě slečny trochu pozapomněly znaky z
mezinárodního znakového systému, ale i tak se zvládli společně domluvit.
Pokud muž něčemu nerozuměl, ochotně mu všechno zopakovaly. Cesta
vedla od historie Národního divadla zničeného požárem přes zajímavou
architekturu Tančícího domu do kostela sv. Cyrila a Metoděje, kde se v
minulosti ukrývali muži, již spáchali atentát na Heydricha. Na Václavském
náměstí se hovořilo o životě svatého Václava i obyčejných lidí v dřívějších
dobách. Následovalo představení Staroměstského náměstí pyšnícího se
krásným orlojem, který patří do památek UNESCO, a také byla zmíněna
zajímavá historická událost o 27 popravených pánech. 
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Trasa pokračovala přes mnoha sochami ozdobený Karlův most, který byl
podle pověstí postaven z malty z vajec. Následovala ochutnávka českého
trdelníku a výšlap na Pražský hrad se slavnou Zlatou uličkou. Výlet byl
zakončen v bludišti na Petříně, odkud byl vidět krásný západ slunce.
Vendulka opustila výpravu již v šest hodin, a tak Michaela s Dánem
pokračovali v prohlídce sami. Z Petřínu sešli zpátky dolů na Anděl, kde se
společně najedli. Muž na doporučení vyzkoušel naší českou Kofolu a
překvapila ho její zajímavá chuť. Po večeři ho Michaela doprovodila ke
stanici metra Náměstí Republiky, kde přespával v hotelu. Výlet se všemi
zajímavostmi o památkách se mu velice líbil a prý by rád do Prahy zase
někdy zavítal.
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Losování soutěže pro děti 
1.  9.  2021

 
CDY připravila pro děti online losování soutěže. Proběhlo 1. září 2021 v
přímém přenosu na Instagramu, losování měly na starosti Veronika a Jana,
hostem byl Lubomír Hykl. Hlavní cenou byl magnetický kalendář od
Čáromatu, dále pak diáře od Čáromatu. Dále p. Hykl také poskytl do
losování USB flash disk a další dárek „pokec s bavičem Hyklem nad kávou a
zákuskem v kavárně u Žambocha“. Po losování měli účastníci možnost klást
otázky týkající se organizace CDY a také společně Jana a Veronika
podávaly informace o sdružení, například že je možnost nás sledovat na
sociálních sítích, na webových stránkach www.czechdeafyouth.cz a že
stanovy jsou přeložené do českého znakového jazyka. A Lubomír Hykl se
také ptal na různé věci týkající se organizace CDY, například zda se může
nečlen stát členem CDY a jaké jsou možnosti podpory organizace CDY,
třeba dobrovolnickou prací, výpomocí s akcí, další spolupráce apod. Akce
proběhla hladce, celkově trvala 1,5 hodiny. 
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Posílení organizace (Strengthening YNADs)
15. – 18. 9. 2021

„Strengthening YNADs“ je projekt financovaný Evropskou nadací mládeže
(EYE) a Radou Evropy (COE). Cílem projektu je posílení národních asociací
neslyšící mládeže (YNAD) přednáškami a workshopy od 6 školitelů z European
Union of the Deaf Youth (EUDY). Do projektu se zapojilo celkem 7 států –
Albánie, Estonsko, Česká republika, Rumunsko, Švédsko, Irsko a Slovensko. 

Od středy 15. 9. do pátku 17. 9. jsme se zúčastnili školení v rámci projektu
#COE7YNADS organizovaného ve spolupráci s EUDY. Školení probíhalo pod
vedením 3 zahraničních školitelů (Monika Kumžaité z Litvy, Róbert Ormódi z
Maďarska a Pedro Mourão z Portugalska), kteří nám zprostředkovali mnoho
zajímavých informací z oblasti práce s mládeží, neformálního vzdělávání,
hospodaření s financemi, komunikace atd. Na školení navazoval workshop pro
přihlášené účastníky a Výbor Czech Deaf Youth (CDY), který probíhal v pátek
17. září a v sobotu 18. září. Program spočíval v různých týmových aktivitách a
hrách zaměřených na nácvik spolupráce, řešení modelových situací a analýzu
organizace. Účastníci si odnesli mnoho nových zkušeností a informací. 

--------
Do projektu se zapojili členové orgánů CDY: 
předsedkyně: Veronika Skohoutilová 
místopředseda: Michael Veselý 
hospodářka: Jana Ratajská 
členka výboru: Michaela Belicová 
předseda revizní komise: René Ratajský 
člen revizní komise: Jan Šimůnek 
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Program:
Středa 15. 9. 2021:
Příjezd, večeře v restauraci, mini icebreaking, ubytování v hotelu v centru
Praze. 
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Čtvrtek 16. 9. 2021:
Místo školení: Česká unie neslyšících (ČUN) – ul. Havlíčkova 

Icebreaking (prolomení ledu) s účastníky školení a se školiteli. Dále školitelé
vysvětlili, co je mládežnická práce, její cíle, co znamená neformální, formální a
informální vzdělání, potom jaké jsou různé typy organizací (lokální, regionální,
národní, mezinárodní). Ukázali nám různé modelové příklady, třeba jak
komunikovat mezi sebou v týmu, jak se tvoří 5 fáze skupiny (Tuckmanův
model vývoje skupiny) a finance v organizaci CDY. Také jsme si zahráli hru
Kahoot o organizaci a mládežnické práci, bylo to pro nás moc zajímavé a
poučné. 
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Pátek 17. 9. 2021:
Místo školení: ČUN – ul. Dlouhá 

Druhý den školení jsme se zaměřili na nedostatky naší organizace, v čem se
zlepšit, jak přilákat nové členy, jak organizovat akci apod. Samozřejmě
nechyběly ani hry. Pak jsme se připravovali na večerní workshop pro
účastníky. Do workshopu se přihlásili Dominik Holiš, Jindřich Mikulík, Sandra
Čechovská, Vendulka Šírová, Vlastimil Chlumský, Karolína Nováková a Amália
Basalová. Večer jsme měli přednášku o mládežnické práci pro přihlášené
účastníky, vysvětlovali jsme, co znamená formální, neformální a informální
vzdělání a jaké jsou jejich rozdíly, jaký je cíl projektu, zahráli jsme si krátké hry
a sepsali jsme očekávání a obavy z projektu. 
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Sobota 18. 9. 2021:
Místo workshopu: ČUN – ul. Dlouhá 

V sobotu se konal celodenní workshop se 3 školiteli, jehož cílem bylo, aby si
komunita neslyšící mládeže uvědomila důležitost práce s neslyšícími ve vlastní
zemi. Školitelé nám vysvětlili, jaké jsou role mládežnické organizace, druhy
práce s mládeží, jaké jsou cíle. Měli jsme různé týmové úkoly, například měli
jsme zjistit SWOT analýzu organizace CDY, tzn. silné a slabé stránky
organizace a příležitosti a hrozby organizace. Pak jsme si navzájem vyprávěli
jednotlivé stránky SWOT. Zahráli jsme si také různé hry, např. Kahoot. Pak
jsme měli sestavit „diamant“, tedy sepsat to nejdůležitější až po nejméně
důležité, čím bychom se měli zabývat, například komunikace, členové, sociální
média, aktivity apod. 
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Z projektu jsme si odnesli různé poznatky, informace, jak zlepšit fungování
naší organizace CDY a také zpětné vazby od účastníků. 

Na závěr od nás školitelé dostali věcné dary – tašku CDY, typické české
suvenýry a další drobnosti. Závěrečné setkání tohoto projektu by měl
proběhnout v Bruselu v Belgii pravděpodobně na jaře 2022, zúčastnit by se
měly 2 osoby z každé organizace ze 7 různých států, které se do projektu
přihlásili. 

 

Více fotek:
https://www.facebook.com/CzechDeafYouth/posts/10158263026401272
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Mluvící ruce 
23. 10. 2021

 
Každoroční akce Mluvící ruce, kterou pořádá Česká unie neslyšících (ČUN),
proběhla i letos, a to v divadle Rokoko na Praze 1. Tento 24. ročník nesl název
„Komunita neslyšících znakuje mezi námi“. Na přípravě a průběhu přehlídky
divadelních vystoupení neslyšících umělců se tentokrát podílela naše
nezisková organizace Czech Deaf Youth (CDY) ve složení Veronika, Vendulka
(také členka ČUN), Michael a Tereza.

Co se vlastně dělo během představení za oponou? Právě o to se starala
organizace CDY. Její členové měli za úkol dávat pozor na dodržení časového
harmonogramu a rozvrhu jednotlivých vystoupení. Dále ověřovali, zda jsou
všichni herci připraveni na svá vystoupení a volali je na scénu. Na starost měli
také obsluhu opony, zkrátka asistovali, kde zrovna bylo potřeba. V rámci
příprav této akce chystali dárky pro účastníky a moderátory, vylepovali
plakáty s programem nebo pomáhali odnést do divadla nejrůznější rekvizity.
Dobrovolníci z CDY byli vždy po ruce, kdykoli organizátoři z ČUN nebo
vystupující potřebovali s něčím pomoct. Na konci přehlídky předali členové
CDY všem účinkujícím i moderátorům květiny a malé dárečky. Akce se
vydařila. 
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Přednáška o paranormálních jevech
 a záhadách 

29. 10. 2021 
Online (Zoom)

 
Přednáška o paranormálních jevech a záhadách se uskutečnila 29. 10. 2021 v
online formě přes Zoom z důvodu koronavirové situace. Přednášel p. Jaroslav
Drábek, dlouholetý odborník na záhady. Tlumočily dvě tlumočnice z Tichého
světa. Přednášející vyprávěl o různých přístrojích zachycující paranormální
jevy, dále vyprávěl o svých vlastních zážitcích. Diváci měli možnosti pokládat
otázky a vést diskuzi, přednáška byla velice přínosná a zajímavá a nakonec se
protáhla na více než dvě hodiny.
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ASNEP konference
13. 11. 2021

V sobotu 13. listopadu se od 10 do 16 hodin na Novotného lávce 5 v Praze na
Starém městě u Karlova mostu konala veřejnosti přístupná konference Média
a jejich přístup k osobám se sluchovým postižením, organizovaná Asociací
organizací neslyšících, nedoslýchavých a jejich přátel, z. s. Byla to první
fyzická konference po dvouleté koronavirové pandemii, během které se
zvýšila přístupnost informací pro neslyšící na veřejnoprávní média, např.
nasazováním tlumočníků do českého znakového jazyka do vysílání hlavní
zpravodajské relace České televize – Události. Konference se zúčastnili
zástupci z České televize, z Kanceláře veřejného ochránce práv, neslyšící člen
Vládního výboru pro osoby se zdravotním postižením a několik dalších
osobností, které se touto tematikou zabývají, př. z organizací pro tvorbu
titulků a jejich automatizaci pomocí umělé inteligence apod. 

Během konference se tak diskutovalo především o přístupnosti televizního
vysílání neslyšícím divákům a o možnostech jejich zlepšení, řešily se tedy
problémy a bariéry, se kterými se neslyšící každodenně potýkají v médiích.
Neslyšící měli možnost sdílet své zkušenosti s touto problematikou. Ukázalo
se mimo jiné, že taková přístupnost, např. titulkování pořadu, má užitek i pro
širší veřejnost, nejen pro neslyšící. O chod se starali dobrovolníci při
spolupráci s CDY, s jejich členy Veronikou Skohoutilovou a René Ratajským.
Pomohli s přípravami, nachystali vstupenky a tašky pro hosty konference a
předali přednášejícím květiny jako poděkování. Akce se vydařila a byla
obohacující, užitečná a poučná pro zástupce z řad odborníků i pro přítomné
neslyšící a atmosféra byla příjemná.
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Mikulášská  nadílka
13. 11. 2021
ČUN Praha

Maminky se obracely na organizaci CDY, aby dětem připravila čerta, Mikuláše
a anděla. A tak v pátek 3. 12. 2021 CDY uspořádalo v prostorách ČUN
Mikuláše. I přesto, že byl nouzový stav, CDY nezapomnělo na tradice a
vyslyšelo přání maminek, které si přály, aby jejich malé děti také měly možnost
poznat Mikuláše, čertíka a anděla. CDY jim chtělo udělat radost. Byl to krásný
zážitek. Děti byly docela malé, měly zhruba kolem 1 roku. Některé se bály a
plakaly, jiné byly překvapené ze svého prvního setkání s čertem, Mikulášem a
andělem, od kterých dostaly sladkosti. Poté jsme si s nimi udělali společnou
fotku a všechno nakonec dobře dopadlo. Celá akce samozřejmě proběhla v
souladu s aktuálně platnými opatřeními.

 

 

Rádi bychom poděkovali maminkám
Martině Holubové, Karolíně
Hrdinové a Ivaně Žmolíkové a jejich
dětem za spolupráci, dále čertu
Josefu Valdmanovi (dobrovolník),
Mikuláši Honzovi Šimůnkovi (člen
revizní komise), andělovi Vendulce
Šírové (poradní člen) a dále také za
vedení a zprostředkování kontaktů
předsedkyni Veronice Skohoutilové.
Dále poděkování za půjčení
oblečení patří také Mirce
Kvasničkové a Anně Pangracové a v
neposlední řadě také České unii
neslyšících Praha za propůjčení
prostorů.
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Vánoční besídka 3 
20. 12. 2021

online (Facebook – živé vysílání)

CDY požádala dobrovolníky od 8 do 35 let, aby vytvořili krátké vánoční
vyprávění pro děti. Přihlásili se několik dobrovolníků, každý z nich připravil
video. Tým CDY pak tato videa sestříhal a všechna tato vystoupení odvysílal
živě na Facebooku. Moderátorem byl Michael Veselý, úvodní slovo měla
předsedkyně Veronika Skohoutilová. 

Vyprávění dobrovolníků:
Tamara Zúdorová – vybrala si téma Sněhulák, vyprávěla příběh o tom, jak
rodiče neměli děti, táta si všiml, že venku hodně sněžilo, a tak táta s mámou
postavili sněhuláka a vzali si ho s sebou do ledničky. Druhý den pak byli rodiče
překvapeni, že sněhulák ožil.

Zdeňka Šlamborová – téma Vánoce v Jižním Koreji, vyprávěla o tom, zda ČR a
Jižní Korea slaví Vánoce stejně. Ve skutečnosti v ČR a v Jižní Koreji mají jiné
tradice. Například v Česku zdobíme stromeček, máme tradiční bramborový
salát s kaprem, dárky nosí Ježíšek. V Jižní Koreji lidé chodí venku na
procházku, dívají se na ozdobené stromečky, světelné efekty, jedí v
restauracích, 24. 12. není státní svátek a lidé normálně chodí do práce.
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Sandra Čechovská – vyprávěla o jednom chlapečkovi, který se probudil do
rána plného sněhu, užil si venku koulování a stavění sněhuláka s přáteli.

Dominik Starý – storytelling o vánočním stromečku, vyprávěl příběh o
dřevorubci, který vysekal stromeček, táhl s sebou stromeček autem do města,
lidé ho ozdobili vánočními světýlky a dali na špičku stromu hvězdu. Pak si lidé
vánoční stromeček fotili a ten byl rád ve středu pozornosti.

Záznam zde:
https://fb.watch/i7GapbtxXS/
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ČINNOST CDY V ZAHRANIČÍ 

Kvůli koronavirové krizi se neuskutečnily mezinárodní akce fyzicky, ale buď se
přesouvaly do online prostředí, nebo se zrušily či odložily na příští rok.

 
Valná hromada EUDY 

25. 9. 2021
 

Původně se valná hromada EUDY měla konat na Slovensku, ale vzhledem k
nepříznivé pandemické situaci byla přesunuta na 25. 9. 2021 do online
prostoru. Mimo ni proběhla také v červnu 2021 mimořádná valná hromada
EUDY, kde se měnily stanovy. Valná hromada byla tedy rozdělena do dvou
částí. Pro setkání byla použita online platforma Zoom, pro hlasování online
platforma Election Runner, Telegram nebo Zoom. Českou republiku (CDY)
reprezentovaly dvě delegátky – předsedkyně CDY Veronika Skohoutilová a
hospodářka Jana Ratajská. 
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Před valnou hromadou proběhla 11. června 2021 mimořádná valná hromada,
které se zúčastnily Veronika a Jana. Obsahem setkání bylo především
hlasování a změna stanov. Dále se konalo „technické setkání“ dne 22. září
2021, kde se pobíraly jednotlivé návrhy změn interní směrnice a způsob,
jakým se používá platforma Zoom. Také proběhla panelová diskuse
jednotlivých kandidátů do výboru a na pozice předsedy EUDY. V neposlední
řadě se testovalo hlasování přes platformu Telegram. 

Valnou hromadu zahájil předseda EUDY Alessandro Abbate, moderátorkou
byla Stephanie Floux z Francie (osoba s Usherovým syndromem). Zapisovateli
valné hromady byly Lara van Landuyt z Belgie a Anne Sofie Raarup-Sennels z
Norska a Belgie. Loran Ripard Xuereb a Jojo Spiteri pomáhali se sčítáním
hlasů. Na této valné hromadě bylo celkem 29 delegátů z 19 řádných členských
států. V průběhu valné hromady měli všichni účastníci vypnuté kamery. V
případě dotazu se dotyčný přihlásil pomocí tlačítka v platformě Zoom a
organizátoři mu předali slovo. 

Dopoledne se řešily administrativní věci jako hlasování na valné hromadě,
výroční zpráva EUDY 2020, shrnutí zpráv z různých pracovních skupin EUDY
(např. LGBTI+, antirasové skupiny) a aktivity EUDY 2020. Dalším probíraným
tématem bylo hospodaření EUDY za rok 2020, tedy jaké byly příjmy, výdaje,
krátké shrnutí z aktivit 2021 a plány pro rok 2022. Dále se hlasovalo o
rozšíření členských států; novým členem EUDY se stala slovinská organizace
pro mládež. Gratulujeme! 

Odpolední část programu byla věnována schvalování různých interních
směrnic EUDY. Kvůli koronavirové pandemii bylo nutno přesunout kempy,
které se konají každé dva roky, a tím byl narušen tento dvouletý rytmus
konání kempů. Hlasovalo se proto o zrušení kempu EUDY pro děti v roce
2023. Byla schválena mlčenlivost ombudsmana (revizní komise). Dále se
schvalovaly návrhy předložené volebním výborem. Řešilo se také, které
organizace převezmou pořádání kempů pro rok 2023 (konkrétně se jedná
například o EUDY Youth kemp, Valnou hromadu 2023, EUDY Junior kemp
2023 a EDYC 2023). 
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Alessandro Abbate, Itálie/Španelsko – předtím sbíral zkušenosti na
mezinárodní úrovni a organizováním události EDSU (European Deaf
Students' Union) a Frontrunners v Praze, kterou spolupořádala CDY

Aino Karoliina Hakala, Finsko – velké zkušenosti s projektováním,
spoluorganizátorka dramatických kempů (Drama camp – Sound becomes
visual) 
Lukas Robert Köpp, Německo – nejmladší člen Výboru
Honesty Willoughby, Anglie/Francie 
Jari Pärgma, Estonsko – znovu zvolen do výboru EUDY, předtím byl
místopředsedou EUDY

Sara Palmeira, Portugalsko
Emilo Christensen, Dánsko
Ana Lopes, Portugalsko

nesestaven pro toto volební období (chyběl jeden kandidát), volby
proběhnou opět na VH 2022 

Čestná uznání – Lydia Gratis, Irsko (boj proti rasismu)

Javier Peña Rodrigo Güemes, Španělsko

Nejdůležitější částí byla volba na pozice EUDY. Přihlásilo se celkem 5
kandidátů do výboru EUDY, zvoleni mohli být jen 2, neboť Aino Hakala a Lukas
Köpp setrvali z loňské volby. Na pozici předsedy se přihlásili 2 kandidáti,
vyhrál znovu p. Alessandro Abbate, který byl předsedou již jeden rok. Jeho
funkce bude tedy platná do roku 2022.

Výsledky voleb EUDY:
Předseda:

Výbor:

Volební komise (na poslední chvíli):

Výbor ombudsmanů:

2020 Ohodnocení:

Velvyslanec mládeže (Youth Ambassador)
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pro děti – 25. 7. – 2. 8. 2022 Švýcarsko (měl se konat již v roce 2021,
přesunuto na rok 2022)
pro juniory – 14. – 21. 8. 2022 Estonsko

EUDY kempy v roce 2022:

EDYC (Evropské město mládeže neslyšících) v Rumunsku Cluj (Kluž) cca září
2022 (měl se také konat letos, přesunuto na rok 2022). Další Valnou hromadu
bude hostit v Bulharsku v roce 2022. 

VIDEO V ČZJ:
https://www.facebook.com/CzechDeafYouth/videos/915748705695586
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Publikační činnost
 

CDY o svých činnostech pravidelně informuje na svých facebookových
stránkách – Czech Deaf Youth, na Instagramu, na Youtube a na webových
stránkách organizace a prostřednictvím informačních e-mailů svým členů.
Některé akce a činnosti CDY byly zveřejněny v televizních zprávách, tj. ve
Zprávách v českém znakovém jazyce (Česká televize). 

Účetní uzávěrka
 

Účetní uzávěrka za rok 2021 je k nalezení ve veřejném obchodním rejstříku.

Vybrané informace:
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Pokladna stav 1. 1. 2021 3 147 Kč

Pokladna stav 31. 12. 2021 3 147 Kč

Bankovní účet 1. 1. 2021

Bankovní účet 31. 12. 2021

78 539,35 Kč

Výnosy  2021 136 971,23 Kč

Náklady 2021 127 738,55 Kč

Zisk 9 232,68 Kč

Dotace 2021
získáno 75 900 Kč

vyčerpáno 74 760 Kč
(vráceno 1 140 Kč)

Počet členů 2021 41

80 236,03 Kč



Poděkování
 

V první řadě bychom rádi poděkovali Výboru za čas a energii, které dobrovolně
vložili do CDY, a též Revizní komisi za jejich pilnou a spolehlivou práci. 

Další poděkování patří všem dobrovolníkům, kteří pomáhali s organizací akcí, s
výrobou plakátů, s korekturou textů, s tvorbou a správou webu, s překlady
videí do češtiny, tvorbou titulků, natáčením a tvorbou videí a ostatním
dobrovolníkům, kteří tak přispěli k fungování organizace. 

Za spolupráci děkujeme těmto organizacím: Asociace neslyšících,
nedoslýchavých a jejich přátel, z. s., Česká unie neslyšících, z. ú., a ostatním
organizacím, které se podílely na spolupráci. 

Velké poděkování patří dárcům, kteří finančně podpořili chod naší organizace.
Děkujeme též sponzorům za materiální dary. Samozřejmě také děkujeme Janě
Ratajské za přípravu této výroční zprávy, Zdeňce Šlamborové za grafické
zpracování a Lucii Stanovské za její jazykovou korekturu. 

Na závěr bychom chtěli vřele poděkovat všem, kteří naši organizaci podporují
svým zájmem o naše akce, zúčastňují se jich a sdílí je ve svém okolí, protože
právě pro ně to všechno děláme. 
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Sponzoři
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